
BR. 0002.29.2017 

Protokół  Nr XXIX/17 
z 29 sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 30 stycznia 2017r. 

 

               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2016 r. 

 poz. 446 z późn. zm.) 29 sesję Rady Miejskiej w Sobótce otworzył Przewodniczący Rady 

Andrzej Rakowski. 

W sesji na 15 radnych uczestniczyło 13-u. Radni nieobecni: Tomasz Furyk i Krzysztof 

Krzeszowski. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

- Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy – Krzysztof Szczeponik, 

- Skarbnik Miasta i Gminy – Eugenia Pawłowska, 

- Sekretarz Miasta i Gminy – Violetta Gaworczyk,  

- kierownicy referatów UMiG, 

- dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, 

- przedstawiciele samorządów miejskich i wiejskich oraz zaproszeni goście. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski powitał wszystkich zebranych na  

29 sesji Rady Miejskiej w Sobótce. Następnie przedstawiał porządek obrad sesji, który 

przedstawiał się następująco: 

 

1. Interpelacje i zapytania. 

2. Wolne wnioski i komunikaty. 

3. Zatwierdzenie protokołu z sesji z dnia 28 grudnia 2016r. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza MiG Sobótka w okresie od 19 grudnia 2016 r.  

do 13 stycznia 2017r. 

5. Sprawozdania Przewodniczących z prac ich Komisji w 2016 roku. 

6. Uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wrocławskiemu w 

zakresie współfinansowania realizacji zadań polegających na budowie chodników przy 

drogach powiatowych na tereny Gminy Sobótka w ramach programu „Bezpieczna droga” 

w roku 2017. 

8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza MiG Sobótka. 

9. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza MiG Sobótka. 

10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na zaniedbanie Burmistrza MiG Sobótka. 

11. Uchwała w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, logopedy, 

psychologa, nauczyciela wspomagającego oraz nauczycieli realizujących etat łączony.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski poinformował, że w porządku obrad 

sesji w punkcie 7 i 11 znajdują się uchwały, które nie były omawiane na komisjach. Zapytał 

Radnych czy wyrażają zgodę na umieszczenie ich w porządku obrad dzisiejszej sesji? 

 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na pozostawienie ww. punktów w porządku obrad sesji. 

 

Zarządzono głosowanie nad zatwierdzeniem porządku obrad 29 sesji w całości. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

 



Ad. 1  

Pan Leszek Marczyński Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 2 poinformował, że w 

dniu dzisiejszym o godzinie 10 strzelanie w kamieniołomach było o wyjątkowej mocy, że aż 

trzęsły się szyby i domy. Poprosił, aby ktoś zajął się tą sprawą i sprawdził, czy to co dzisiaj 

zostało zrobione jest zgodne z przepisami.  

Pan Grzegorz Chrzan Sołtys Miejscowości Garncarsko powiedział, że było to odczuwalne 

nawet w Garncarsku. 

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że jest pracownikiem tej firmy i pozyskał 

informacje w tej sprawie. Wyjaśnił, że moc ładunków była taka sama, ale jeden z otworów 

strzałowych był wypełniony rumoszem, wybuchł nieco niżej i powstała fala dźwiękowa. 

Dodał, że sprawa ta będzie u nich wyjaśniana i w najbliższym czasie będzie miał szersze 

informacje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski przypomniał, że na ostatniej sesji 

Burmistrz obiecał sołtysowi Wojnarowic, że gdy zostaną sprzedane jakieś działki to zostanie 

zakupiony projekt na budowę świetlicy. Zaznaczył, że ze sprawozdania z działalności 

Burmistrza MiG wynika, że zostały podpisane w ostatnim czasie jakieś akty notarialne.  

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że taka deklaracja nie może zostać 

zrealizowana, ponieważ to Rada musi wprowadzić takie zadanie w wykazie zadań 

inwestycyjnych. Wyjaśniła, że dochody z mienia są już zaplanowane w budżecie i dopiero 

gdy zaplanowane dochody zostaną w 100% wykonane (planowane dochody wynoszą  

1,5 mln. zł) można mówić o nadwyżce i propozycjach na co ją przeznaczyć.  

Ad. 2  

Radna Lidia Sączawa w imieniu swoim oraz Sołtysa Wsi Nasławice złożyła podziękowania 

dla Powiatu Wrocławskiego za bardzo szybką reakcję na informację, że ktoś wyrwał barierkę 

i kawałki mostu w Nasławicach.  

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęża” poinformował, że w związku z pytaniami 

mieszkańców dotyczącymi nowych liczników i wodomierzy chciałby wyjaśnić, że liczniki w 

niektórych partiach mają już jakieś drobne wskazanie, ale oni biorą to pod uwagę  

i mieszkańcy nie zostaną tym obciążeni.  

Ad. 3 

Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu (12 głosów „za”, „przeciw” 0, 

„wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2) zatwierdziła protokół z sesji z dnia 28 grudnia 2016 r.  

 

Ad. 4 

Brak uwag. 
 

Ad. 5 

W imieniu Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa Pana 

Krzysztofa Krzeszowskiego sprawozdanie odczytała Agata Rekść. 

Pani Ewa Białobrzeska Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu 

odczytała sprawozdanie z prac komisji w 2016r. 

Pan Rafał Kotwica Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich odczytał 

sprawozdanie z prac komisji w 2016 roku.  

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków przedstawiła Pani 

Grażyna Szymańska. 

Radny Edward Żaba zapytał skąd wziął się ten próg dofinansowania w wysokości 70%? 

Pani Grażyna Szymańska odpowiedziała, że próg „do 70%” wynika z ustawy, ale możemy 

dać dotację w wysokości np. 50%. 



Radny Edward Żaba zapytał, czy możemy zawrzeć w uchwale zapis dotyczący progu 

dofinansowania „do 50%”? 

Radny Andrzej Kociński powiedział, że możemy dać mniej, ale w uchwale musi być zapis 

zgodny z ustawą.  

 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr XXIX/216/17 w załączeniu 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wrocławskiemu w 

zakresie współfinansowania realizacji zadań polegających na budowie chodników przy 

drogach powiatowych na tereny Gminy Sobótka w ramach programu „Bezpieczna droga” w 

roku 2017 przedstawił Pan Dominik Szwedowski.  

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że rozmawiali na temat tego projektu przed sesją  

i był przeciwnikiem wprowadzenia go do porządku obrad, ale w tym przypadku czas jest 

wyznacznikiem, kiedy podjęcie tej uchwały i udzielenie pomocy finansowej dla powiatu 

warunkuje rozpoczęcie działań przez powiat. Zaznaczył, że nie zgadza się z przyjęta 

metodologią zakresu robót.  Przypomniał, że na koniec roku 2016 nie dokończyliśmy zadania 

polegającego na budowie chodnika przy ul. Świdnickiej od ul. Chrobrego do ul. Słowiańskiej 

przenosząc część środków na ul. Mickiewicza, która była krótsza i którą można było wykonać 

za pozostałe środki. Zaznaczył, że z treści przedstawionej uchwały wynika, że to Burmistrz 

będzie teraz decydował w porozumieniu z powiatem o zakresie prac, bo uchwała tego nie 

określa. Poprosił o doprecyzowanie, które odcinki chodników będą wykonane w tym roku. 

Pan Artur Marchlewski Przewodniczący Zarządu Osiedlowego Nr 1 zwrócił uwagę na 

okropny stan chodnika na ul. Świdnickiej od apteki do byłego CPNu w którym są wyrwy do 

30 cm. Zwrócił uwagę, że tym chodnikiem chodzi znacznie większa liczba osób, które idą w 

kierunku przychodni niż chodnikiem pomiędzy ul. Chrobrego, a ul. Słowiańską.  

Radny Witold Nazimek powiedział, że rozmawiali już na temat tej uchwały przed sesją  

i wyjaśniono Radnym, że takie zapisy pozwolą na elastyczne podejmowanie decyzji. 

Zaznaczył, że w ul. Świdnicką zainwestowano już sporo środków, a na ul. Mickiewicza  

w ogóle nie ma chodnika i jest bardzo niebezpiecznie. Przypomniał, że mieszkańcy  

ul. Słowackiego również skarżą się na stan drogi i schodów. Zaznaczył, że nie chce nawet 

wspominać o wsiach, gdzie nie ma nawet pobocza. 

Pan Grzegorz Chrzan Sołtys Miejscowości Garncarsko zaapelował, aby najpierw za 

pozostałe 120 tys. zł dokończyć te chodniki, których realizację już rozpoczęto, a nie zaczynać 

kilku kolejnych, bo wówczas na nic nie wystarczy środków.  

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik wyjaśnił, że w ramach programu „Bezpieczna 

droga” realizowanego wspólnie z powiatem nie remontujemy istniejących chodników tylko 

budujemy nowe, w miejscach, gdzie jest niebezpiecznie. Przypomniał, że pierwotnie miał 

zostać wykonany chodnik do ul. Słowiańskiej, ale wprowadzono pewną modyfikacje 

ponieważ ten chodnik istnieje, a poza tym przebiega przez teren niezabudowany i środki 

przerzucono na u. Mickiewicza, gdzie jest bardzo niebezpiecznie. Podkreślił, że nikt nie ma 

nic do ukrycia w te sprawie.  

Radny Edward Żaba zaprosił na wieś, aby zobaczyć jak dzieci chodzą do szkoły. Dodał, że 

nie buduje się u nich ani dróg, ani chodników tłumacząc, że najpierw trzeba wykonać 

kanalizację, a prawda jest taka, że kanalizacji jeszcze długo nie będą mieli, a może dojść do 

tragedii.  

Radny Zbigniew Goldwasser odnosząc się do wypowiedzi Z-cy Burmistrza przypomniał, że 

nie zmieniono priorytetów tylko koszt tej inwestycji uległ zwiększeniu ze względu na bariery, 

których nie było w projekcie, a które znacznie podniosły koszt i nie wystarczyło już środków 

na wybudowanie chodnika do ul. Słowiańskiej. Poprosił o przygotowanie na najbliższą 

komisję budżetową informacji na temat budowy chodników w ramach programu „Bezpieczna 

droga”: odcinki, długości, koszty i tego, co już wiadomo na temat finansów i kosztów. 



Pan Jerzy Czerwiec Sołtys Miejscowości Siedlakowice powiedział, że zastanawia się, czy 

nie lepiej było zasypać ten rów wkładając odpowiednią rurę niż budować bariery? Zaznaczył, 

że byłoby to znacznie tańsze i bezpieczniejsze rozwiązanie.  

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik wyjaśnił, że rów ma miejscami głębokość 2 metrów 

i nie wyobraża sobie zarurowania go. Podkreślił, że zadanie realizowane jest wspólnie ze 

Starostwem.  
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 13, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Uchwała Nr XXIX/217/17 w załączeniu 
 

Ad. 8  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza MiG Sobótka 

przedstawiła Radna Natalia Hajdamowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr XXIX/218/17 w załączeniu 
 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza MiG Sobótka 

przedstawiła Radna Natalia Hajdamowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr XXIX/219/17 w załączeniu 
 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na zaniedbanie Burmistrza MiG Sobótka 

przedstawiła Radna Natalia Hajdamowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 2 

 

Uchwała Nr XXIX/220/17 w załączeniu 
 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, 

logopedy, psychologa, nauczyciela wspomagającego oraz nauczycieli realizujących etat 

łączony przedstawił Pan Jacek Ostrowski. 

Radny Zbigniew Goldwasser zapytał czym ta uchwała różni się od uchwały  podjętej  

28 grudnia 2016 roku? 

Pan Jacek Ostrowski wyjaśnił, że zostało to wyjaśnione w uzasadnieniu do uchwały. 

Poinformował, że zdaniem organu nadzoru § 3 uchwały podjętej 28 grudnia 2016r. narusza 

prawo dyrektorów do swobodnego zarządzania szkołą, a w związku z tym zaistniała 

konieczność usunięcia go. 

Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy wcześniej rozmawiał z Radcą Prawny o tym 

kontrowersyjnym paragrafie? 

Pan Jacek Ostrowski odpowiedział, że Radca Prawny sprawdzał całą uchwałę i nie wniósł 

do niej zastrzeżeń. 
 

Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 

Głosów „za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 
 

Uchwała Nr XXIX/221/17 w załączeniu 



 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo  

i zamknął 29 sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 

Sesja trwała w godz. 13:00 do 14:20 

 
 

Protokołowała 

Agata Rekść 


